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Αθήνα 30 Μαΐου 2025 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ ΚΑΙ  

ΑΙΤΗΣΗ ΚΑΤΑΘΕΣΗΣ ΕΓΓΡΑΦΩΝ 

ΠΡΟΣ τον Υπουργό Ανάπτυξης 

Θέμα: «Τα Επιμελητήρια δεν μπορεί να είναι θεσμός δυο ταχυτήτων» 

 

Τα Επιμελητήρια είναι ένας θεσμός με ζωή πάνω από 100 χρόνια στην Ελλάδα και ζωή αιώνων στον 

δυτικό κόσμο. Ο ρόλος τους είναι να είναι σύμβουλος της Πολιτείας και αρωγός στις επιχειρήσεις ώστε 

αυτές να μπορούν να σταθούν στο επιχειρηματικό περιβάλλον και να εξελιχθούν, αντιμετωπίζοντας με 

επιτυχίες τις προκλήσεις κάθε εποχής. Στα Επιμελητήρια υποχρεωτικά εγγράφονται όλες οι επιχειρήσεις 

και οι ελεύθεροι επαγγελματίες, με λίγες εξαιρέσεις, χωρίς να είναι υποχρεωτική η συνδρομή των 

επιχειρήσεων, καθώς έχει καταργηθεί η υποχρεωτικότητα της συνδρομής ως μνημονιακή υποχρέωση. 

Το βασικό έσοδο των Επιμελητηρίων είναι τα έσοδα από το ΓΕΜΗ (Γενικό Εμπορικό Μητρώο). 

Δεν είναι διόλου δύσκολο να διαπιστώσει κάποιος ότι στην Ελλάδα έχουμε επιμελητήρια δυο 

ταχυτήτων, τα πλούσια και τα φτωχά Επιμελητήρια. Από την μια τα Επιμελητήρια που έχουν μεγάλο 

αριθμό μελών και πολλές ανώνυμες εταιρείες, τα οποία απολαμβάνουν σημαντικά έσοδα και έχουν 

υψηλά ταμειακά διαθέσιμα. Και από την άλλη τα Επιμελητήρια που έχουν μικρό αριθμό μελών, κυρίως 

ατομικές επιχειρήσεις, με χαμηλά ετήσια έσοδα και χαμηλά ταμειακά διαθέσιμα. Το αποτέλεσμα είναι 

ότι η πλειοψηφία των Επιμελητηρίων στην Ελλάδα δυσκολεύεται πολύ να ανταποκριθεί στον 

ουσιαστικό ρόλο τους που είναι η ουσιαστική υποστήριξη των επιχειρήσεων και όχι απλά η 

γραφειοκρατική διεκπεραίωση των διαδικασιών που τις αφορούν. 

Διαπιστώνουμε ότι τα «πλούσια» Επιμελητήρια προσφέρουν σημαντικές παροχές στα μέλη τους σε 

αντίθεση με τα «φτωχά» Επιμελητήρια που περιορίζονται σε γραφειοκρατικές υπηρεσίες προς τα μέλη 

τους. Αυτό σημαίνει ότι και τα μέλη των Επιμελητηρίων διακρίνονται δυσμενώς, αφού άλλα είναι τα 

«τυχερά» και άλλα τα «άτυχα». 

Το Κίνημα Δημοκρατίας πιστεύει ότι τα Επιμελητήρια πρέπει να είναι ο κινητήριος μοχλός της 

ανάπτυξης της επιχειρηματικότητας σε τοπικό επίπεδο. Με δεδομένη την κατάσταση που σήμερα 

επικρατεί θεωρούμε ότι πρέπει να επανεξεταστεί το μοντέλο χρηματοδότησης των επιμελητηρίων από 

την Πολιτεία. 

• Επειδή τα Επιμελητήρια αποτελούν βασικό μοχλό ανάπτυξης της τοπικής επιχειρηματικότητας. 

• Επειδή ο βασικός πόρος των Επιμελητηρίων είναι τα έσοδα από το γενικό εμπορικό μητρώο. 
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• Επειδή χωρίς οικονομικά δυνατά Επιμελητήρια δεν έχουμε δυνατή τοπική επιχειρηματικότητα. 

• Επειδή στην Ελλάδα έχουμε Επιμελητήρια δυο ταχυτήτων, που σημαίνει και επιχειρήσεις – μέλη δυο 

ταχυτήτων. 

• Επειδή τα Επιμελητήρια είναι ΝΠΔΔ και η υποχρέωση της Πολιτείας είναι να προσφέρει σε κάθε 

μέλος τους αναλόγου επιπέδου Υπηρεσίες. 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός Ανάπτυξης: 

Τι μέτρα σχεδιάζει να λάβει το Υπουργείο ώστε να επιλυθεί το ζήτημα των Επιμελητηρίων δυο 

ταχυτήτων;   

 

Και παρακαλούμε όπως καταθέσετε στην εθνική αντιπροσωπεία: 

1. Τον αριθμό μελών κάθε Επιμελητηρίου στις 31/12/2024. 

2. Τα έσοδα κάθε Επιμελητηρίου από το ΓΕΜΗ για το έτος 2024. 

3. Τα ταμειακά διαθέσιμα κάθε Επιμελητηρίου στις 31/12/2024. 

4. Το συνολικό αριθμό υπαλλήλων κάθε Επιμελητηρίου στις 31/12/2024, συμπεριλαμβανομένων 

και των υπαλλήλων με καθεστώς εργασίας ιδιωτικού Δικαίου.   

 

     Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

 Θεοδώρα Τζάκρη 

Κυριακή Μάλαμα 

Γιώτα Πούλου 

Δρ. Μιχαήλ Χουρδάκης 

Ραλλία Χρηστίδου 

 




